
Predseda pri lesníkoch
Prinášame vám príhovor predsedu SPPK Emila Macha, ktorý odznel na Valnom zhromaždení
Slovenskej lesníckej komory.  
 

ilustračná fotografia 
 
„Slovenské lesníctvo a slovenské poľnohospodárstvo idú historicky ruka v ruke a majú niekoľko
spoločných čŕt. Les je rovnako ako poľnohospodárska pôda a poľnohospodárstvo samotné
prirodzenou súčasťou vidieckeho prostredia, kde je potrebné hospodáriť podľa zásad trvalo
udržateľného rozvoja. A v prípade lesníctva aj tak, aby bola zabezpečená permanentná distribúcia
ostatných verejnoprospešných funkcií lesov pre spoločnosť.
 
Lesníci a poľnohospodári obhospodarujú lesy a pôdu, ktoré sa v mnohých prípadoch nachádzajú
tesne vedľa seba. Stávajú sa tak automaticky partnermi na komunikáciu a riešenie problémov, ktoré
úzko súvisia s ich každodennou prácou.
 
Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora spolu so Slovenskou lesníckou komorou
spolupracujú v oblasti vzdelávania pri plnení kompetencií v zmysle zákona o odbornom vzdelávaní
a príprave, pre skupinu odborov 42 a 45: poľnohospodárstvo, lesné hospodárstvo a rozvoj vidieka I.,
II. Spoločne tak pripravujú mladých ľudí na tak dôležitú a chýbajúcu prácu na vidieku a v prírode.
 
Dovolím si upriamiť pozornosť aj na ďalšiu spoločnú črtu, ktorá spája obe tieto odvetvia národného
hospodárstva. Ňou je zvýšená pozornosť médií a laickej verejnosti o dianie, ktoré súvisí



s poľnohospodárstvom, výrobou potravín, s obnovou lesov a ich zdravotným stavom.
 

 
Žiaľ, častokrát médiá neprinášajú úplne pravdivé informácie o problémoch, ktoré súvisia s našou
spoločnou prácou. Častokrát sú verejnosti posúvané neúplné, skreslené alebo nepravdivé informácie
o našej činnosti, ktoré potom nevytvárajú pravdivý obraz ani o výrobe potravín, poberaní dotácií, ale
ani o tak citlivej téme pre spoločnosť, akou je obnova lesov a v nich činnosť napríklad po extrémnych
kalamitách. 
 
My, poľnohospodári, vnímame ešte jednu tému, ktorá je spoločná a pre nás aj obzvlášť citlivá – stavy
poľovnej zveri v našich lesoch a škody s tým súvisiace. Slovenská poľnohospodárska a potravinárska
komora spolu so Slovenskou lesníckou komorou a Slovenskou poľovníckou komorou podpísala v roku
2016 Memorandum o spolupráci pri riešení škôd spôsobených zverou a na zveri, ktoré platí do roku
2025.
 
Signatári tohto memoranda si uvedomujú napríklad aj to, že súčasný stav a vývoj početnosti voľne
žijúcej raticovej zveri, najmä jelenej, diviačej, danielej a muflonej je vzhľadom na prirodzenú úživnosť
poľovných pozemkov SR vysoký a napriek realizácii plánovaného lovu v súlade s platnou legislatívou
vykazuje trvale rastúci trend.
 
Signatári memoranda preto vyjadrujú vôľu prispieť k naplneniu spoločného cieľa, t. j.  prekonať
nepriaznivé dopady vysokých kmeňových stavov raticovej zveri na poľnohospodársku a lesnícku
produkciu, resp. vytvoriť podmienky pre elimináciu dôvodov znižovania kmeňových stavov malej
zveri na poľovných pozemkoch Slovenskej republiky konkrétnymi záväzkami, časovo vymedzenými
rokmi 2015 až 2025.
 
Dnes máme na legislatívnom stole aktuálne aj novelu zákona o poľovníctve, ktorú musíme tak
nastaviť, aby sme systémovo znížili súčasné stavy zvery na stavy udržateľné z ekologického a
hospodárskeho hľadiska. Úloha odvážna, ale nie nesplniteľná.
 



 
Len spoločnou komunikáciou, a netýka sa len spomínaných škôd zverou, môžeme navrhnúť
kompromisné postupy a posunúť lesného hospodárstvo spolu s poľnohospodárstvom opäť o niečo
dopredu.
 
Vážení delegáti valného zhromaždenia!
 
Chcel by som sa z tohto miesta poďakovať Slovenskej lesníckej komore za dlhoročnú spoluprácu,
v rámci ktorej hľadáme riešenia spoločných problémov a za korektné vzťahy, ktoré obe samosprávne
organizácie udržiavajú.
 
Želám všetkým pracovníkom, ktorí pôsobia v lesnom hospodárstve, aby mali priaznivejšie
podnikateľské prostredie a aby zažívali skutočnú úctu a rešpekt od spoločnosti voči ich zaslúženej
práci, ktorú vykonávajú v prospech rozvoja a zveľaďovania lesníctva na Slovensku.“
 
 
 


